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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXII/2008 

 

z XXII Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

12 listopada 2008r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 12 listopada 2008r. o godz. 13:00,  

zakończono w dniu 12 listopada 2008r. o godz. 15:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych - 1. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :  

- Wiesław Borowski. 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami, 

7. Lidia Ciesielska – podinsp. ds. wymiaru podatku w Urzędzie Miejskim w Rakoniewicach, 

8. Magdalena Janowicz – podinsp. ds. wymiaru podatków i realizacji dochodów budżetowych w 

Urzędzie Miejskim w Rakoniewicach, 

9. Leonard Szmatuła – Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach, 

10. Dyrektorzy zespołów szkolnych z terenu gminy Rakoniewice oraz dyrektor Przedszkola w 

Rakoniewicach.  

11. Sołtysi   
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Porządek obrad Sesji  

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a) utworzenia jednostki pomocniczej gminy Rakoniewice – sołectwa Józefin, 

b) uznania za bezzasadną skargi pana Bronisława Boguniewicza na działalność Burmistrza 

Rakoniewic, 

c) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,  

d) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku 

stanowiącym własność gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. Gajska),  

e) ustalenia miejscowości posiadających korzystne właściwości klimatyczne, walory 

krajobrazowe oraz warunki umożliwiające pobyt osób fizycznych w celach turystycznych, 

wypoczynkowych lub szkoleniowych, 

f) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 

g) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok, 

h) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

i) zmiany uchwały nr XVII/166/2004 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 marca 

2004r. dotyczącej zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na terenie 

gminy Rakoniewice – dodano na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

o samorządzie gminnym  

j) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2008r., 

k) nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice – dodano zgodnie z przyjętym wnioskiem. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 

 

Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXII/185/2008 

XXII/186/2008 

XXII/187/2008 

XXII/188/2008 

XXII/189/2008 

XXII/190/2008 

XXII/191/2008 

XXII/192/2008 

XXII/193/2008 

XXII/194/2008 

 

8 

9 - 10 

10 - 11 

11 - 12  

12 

12 - 13 

13 – 17 

18 – 19 

19 – 20 

21 

 

 

 

 



4 

 

 

Przebieg XXII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 12 listopada 2008r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przed przystąpieniem do ustalenia porządku obrad, w związku z obchodami w dniu wczorajszym 

90-tej rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości, Przewodniczący Rady poprosił 

obecnych na sesji o uczczenie minutą ciszy pamięć poległych za naszą Ojczyznę. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz Rakoniewic zwrócił się z wnioskiem, aby na 

podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym wprowadzić do 

porządku obrad tej sesji, do punktu 7: „Podjęcie uchwał” dodatkowy projekt uchwały  w sprawie 

zmiany uchwały nr XVII/166/2004 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004r. 

dotyczącej zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na terenie gminy 

Rakoniewice (wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Wobec powyższego projekt ten został wprowadzony do porządku obrad. Przewodniczący 

zaproponował rozpatrzyć ten projekt uchwały przed zmianami do budżetu. 
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Ponadto Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice. Projekt tej uchwały zaproponował 

rozpatrzyć jako ostatni.  

W głosowaniu nad wnioskiem o zmianę porządku obrad wzięło udział 13 obecnych na sesji 

radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych; przeciwko - 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty. 

 

Dalej Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają inne uwagi do proponowanego porządku 

obrad. 

 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków w tej kwestii, w związku z czym Przewodniczący 

przedstawił obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr XXI/2008 z XXI sesji V kadencji Rady Miejskiej, z 29 października 2008r. 

wyłożony był do wglądu przed sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie  przyjęła protokół z XXI sesji Rady. 

 

Godz. 13:10 na sesję doszedł radny Władysław Bazan. 

Aktualna liczba radych biorących udział w sesji to 14 radnych. 
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Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przedstawił swoją informację na temat działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu).      

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad głos zabrał Burmistrz Rakoniewic, który 

przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności między sesjami (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu).  

 

Burmistrz dodał, że 10.11.08r. nastąpiło ogłoszenie przetargu na budowę hali sportowej  

w Rakoniewicach. Umowa na budowę hali powinna zostać podpisana jeszcze w tym roku.  

W przeciwnym razie gmina otrzyma środki z Totalizatora nie w latach 2009 – 2010, tylko  

w 2010 – 2011.  

Dalej Burmistrz poinformował, że trwa (i przebiega bardzo sprawnie) budowa ulic Wyzwolenia  

i Łąkowej w Rostarzewie. Ponadto przygotowywano wniosek do Wojewody na dofinansowanie 

budowy drogi Cegielsko – Rostarzewo (dot. ul. Polnej i Tysiąclecia). Zdaniem Burmistrza 

wniosek jest dobrze opracowany. Burmistrz dodał, że w związku z planowaną budową ww. ulic 

w Rostarzewie w WPI przesunięty jest na dalsze lata remont rynku w Rostarzewie.    

Burmistrz powiedział również, że dobiegają końca prace nad opracowaniem projektu budżetu 

gminy na 2009 rok. Z góry zaznaczył, że będzie to wersja wirtualna, na przetrwanie, tak 

opracowany, aby móc starać się o środki pozabudżetowe na różne  inwestycje.    

 

Radni nie zgłosili uwag ani żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 
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W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 7.  Podjęcie Uchwał w sprawie :  
 

A) Pierwszy projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej gminy 

Rakoniewice – sołectwa Józefin przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy.  

 

Mieszkańcy Józefina złożyli do Rady Miejskiej wniosek o utworzenie oddzielnego sołectwa 

Józefin. Rada może utworzyć jednostkę pomocniczą gminy, ale po uprzednim przeprowadzeniu 

konsultacji społecznych w tej kwestii. W związku z tym Rada podjęła Uchwałę  

Nr XIX/159/2008, z dnia 22.07.2008r., w sprawie przeprowadzenia konsultacji. Na jej podstawie 

Burmistrz Rakoniewic wydał Zarządzenie Nr 51/2008, z dnia 26.08.2008r., w sprawie terminu  

i miejsca przeprowadzenia konsultacji społecznych w sołectwie Rakoniewice wieś. W dniu 19 

września 2008r., w sali Domu Strażaka w Rakoniewicach, ul. Starowolsztyńska,  

o godz. 18:00 odbyło się zebranie wiejskie mieszkańców sołectwa Rakoniewice wieś.  

Na ogólną liczbę 482 mieszkańców sołectwa Rakoniewice wieś obecnych było 11, w tym 

uprawnionych do głosowania 11.  Zebranie powołało Komisję Skrutacyjną,  która przeprowadziła 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 11 uprawnionych do głosowania. Oddano 11 ważnych 

głosów.  Za utworzeniem jednostki pomocniczej gminy – sołectwa Józefin powstałej w wyniku 

podziału sołectwa Rakoniewice wieś opowiedziało się 10 głosujących; przeciwko utworzeniu 

oddzielnego sołectwa opowiedział się 1 głosujący. 

 

W projekcie uchwały postanawia się o utworzeniu jednostki pomocniczej gminy – sołectwa 

Józefin, poprzez podział sołectwa Rakoniewice wieś. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na poprzedniej sesji informował o wyniku 

przeprowadzonych konsultacji (protokół z zebrania wiejskiego dotyczącego konsultacji stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 0 radnych; 

przeciwko – 8 radnych; wstrzymało się – 6 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada nie przyjęła projektu uchwały w sprawie utworzenia 

jednostki pomocniczej gminy Rakoniewice – sołectwa Józefin. 

B) Dalej Sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania za bezzasadną skargi pana 

Bronisława Boguniewicza na działalność Burmistrza Rakoniewic. 

W dniu 21 października 2008r. do Przewodniczącego Rady wpłynęła skarga pana Bronisława 

Boguniewicza, zam. Przytok 62, 66 – 003 Zabór, na działalność Burmistrza Rakoniewic. Pan 

Bronisław Boguniewicz wysunął zarzut niewydania zaświadczenia dotyczącego prowadzenia 

gospodarstwa rolnego przez jego rodziców tj. państwa Mariana i Rozalię Boguniewiczów.  

Przewodniczący Rady pismem Nr OR.0050-42/08, z dnia 22 października 2008r. skierował 

skargę pana Bronisława Boguniewicza do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z prośbą o zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie (skarga stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu).    

Komisja Rewizyjna, na posiedzeniu w dniu 03 listopada 2008r. rozpatrzyła skargę.  

W wyniku złożonych wyjaśnień przez Sekretarza Gminy oraz pracownika ds. wymiaru podatku 

ustalono, że Urząd Miejski Gminy Rakoniewice nie posiada w swoich zasobach archiwalnych 

dokumentów z lat 1963 – 1967, a co za tym idzie nie ma możliwości potwierdzić, że państwo 

Marian i Rozalia Boguniewicz w tych latach byli właścicielami gospodarstwa rolnego. 

Dokumenty, na podstawie których wydaje się potwierdzenia mają kategorię archiwalną B5,  

co oznacza, że ich okres przechowywania trwa 5 lat. 

Organem właściwym do wydania zaświadczenia jest Sąd Rejonowy, Wydział Ksiąg Wieczystych 

w Grodzisku Wlkp. 

Po wnikliwym przeanalizowaniu sprawy i zapoznaniu się z wyjaśnieniami, Komisja uznała 

skargę pana Bronisława Boguniewicza za bezzasadną.  

 

W projekcie uchwały uznaje za bezzasadną skargę Pana Bronisława Boguniewicza na działalność 

Burmistrza Rakoniewic w sprawie zarzutu niewydania zaświadczenia dotyczącego prowadzenia 

gospodarstwa rolnego przez jego rodziców tj. państwa Mariana i Rozalię Boguniewiczów.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXII/185/2008 w sprawie uznania za bezzasadną skargi pana Bronisława 

Boguniewicza na działalność Burmistrza Rakoniewic stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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C) Następnie Leonard Szmatuła – Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków (wniosek o zatwierdzenie taryf stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

W projekcie uchwały proponuje się wprowadzić następujące taryfy za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków :  

 

 
1. Wysokość cen za dostarczoną wodę i odprowadzone ścieki 

    (gospodarstwa domowe i odbiorcy pozostali) 

W O D A Kwota zł/m³ 

 a)  cena netto 
2,10 zł/m³ 

 b)  podatek VAT 
0,15 zł/m³ 

 b)  cena brutto 
2,25 zł/m³ 

Ś C I E K I 
 

Kwota zł/m³ 

 a)  cena netto 
4,30 zł/m³ 

 b)  podatek VAT 
0,30zł/m³ 

 b)  cena brutto 
4,60zł/m³ 

 

 2. Opłata abonamentowa (gospodarstwa domowe i odbiorcy pozostali) 

Średnice urządzeń 

pomiarowych  mm 

Opłata netto 

zł/miesiąc 

Podatek Vat 

zł/m-c 

 

Opłata brutto 

zł/m-c 

1 2 3 4 

do 20 2,00 0,14 2,14 

25 2,75 0,19 2,94 

30 5,00 0,35 5,35 

40 8,00 0,56 8,56 

50 12,00 0,84 12,84 

80 32,00 2,24 34,24 

100 48,00 3,36 51,36 
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3. Opłata za odczyt wodomierza w budynkach wielolokalowych i podliczników do podlewania upraw 

 

Gospodarstwa domowe i pozostali 

odbiorcy 

 

Cena 

 

Jednostka miary 

 

 a)  cena netto 1,00    zł/szt. 

 b)  podatek VAT 0,07  zł/szt 

c)  cena brutto 1,07 zł/szt 

 

 Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXII/186/2008 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

D) Kolejny projekt uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

p. Gajska) przedstawił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej w Urzędzie 

Miejskim. 

Przedmiotem sprzedaży jest działka gruntu o pow. 0,0456 ha KW 15059 w m. Rostarzewo  

ul. Rakoniewicka nr 15 zabudowana budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym o powierzchni 

użytkowej 41,73 m
2
 wraz z przynależnym pomieszczeniem  gospodarczym, oznaczona  

w ewidencji gruntów numerem  311/5. Najemcą lokalu w budynku  jest Pan Marek Gajska. 

Nieruchomość stanowi własność Gminy Rakoniewice.  

Wartość budynku i gruntu zastała określona przez rzeczoznawcę majątkowego  

na kwotę 14.500,00 zł. i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. 

W uchwale Sądu Najwyższego z dnia 15 września 1995 r. III CZP 109/95 (OSNC 1996, nr 1, 

poz.5), sformułowano tezę, że „Nieruchomość gruntowa zabudowana budynkiem mieszkalnym w 

którym znajduje się tylko jeden lokal (dom jednorodzinny), zajmowany w całości przez jednego 

najemcę, może być sprzedana przez gminę w trybie bezprzetargowym temu najemcy”. Uznanie 

tej uchwały za aktualną prowadzi do wniosku, ze pierwszeństwo przysługuje najemcy domu 

jednorodzinnego w którym znajduje się jeden lokal mieszkalny, zajmowany w całości przez 

jednego najemcę, a rada może udzielić bonifikaty z tytułu sprzedaży ww. lokalu na rzecz 

najemcy. 
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W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku jednorodzinnym nr 15 przy ulicy Rakoniewickiej w miejscowości 

Rostarzewo na rzecz  najemcy lokalu  – Pana Marka Gajska w następujący sposób: 
1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi  60 % wartości,  

2) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości,  

3) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  

od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, 

4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części następuje w 

ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 % wartości, 

5) w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się ulgę  

w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty. 

Rozłożona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu oprocentowania w  

wysokości 3% w skali roku.   

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/187/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. p. 

Gajska) stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

E) Następnie Lidia Ciesielska – podinsp. ds. wymiaru podatku w Urzędzie Miejskim 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia miejscowości posiadających korzystne 

właściwości klimatyczne, walory krajobrazowe oraz warunki umożliwiające pobyt osób 

fizycznych w celach turystycznych, wypoczynkowych lub szkoleniowych. 

W projekcie uchwały postanawia się ustalić położoną na terenie Gminy Rakoniewice 

miejscowość Kuźnicę Zbąską, za miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową.  

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/188/2008 w sprawie ustalenia miejscowości posiadających korzystne 

właściwości klimatyczne, walory krajobrazowe oraz warunki umożliwiające pobyt osób 

fizycznych w celach turystycznych, wypoczynkowych lub szkoleniowych stanowi  

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

F) Dalej Lidia Ciesielska  przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego. 

W projekcie uchwały postanawia się obniżyć średnią cenę skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego ogłoszoną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 17 

października 2008 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 

2008 r. (M.P. Nr 81, poz. 717) z kwoty 55,80 zł za 1 q do kwoty 45,00 zł za 1 q, przyjmowaną 

jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Rakoniewice w 2009 r. 

 

L. Ciesielska dodała, że do ww. projektu uchwały gmina jest zobowiązana uzyskać opinię 

Wielkopolskiej Izby Rolniczej. WIR wydał pozytywną opinię do projektu uchwały, która na 

dzień dzisiejszy przesłana została faksem.   

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXII/189/2008 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

G) Następnie L. Ciesielska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok. 

W projekcie uchwały postanawia się określić następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące 

na terenie Gminy Rakoniewice: 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób sklasyfikowania 

w ewidencji gruntów i budynków – 0,64 zł od 1m
2
 powierzchni,                

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych –        3,90 zł od 

1 ha powierzchni, 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,21 zł od 1m
2
 powierzchni; 

2. od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,62 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 15,50 zł od 1m
2
 powierzchni 

użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym - 9,24 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych - 4,01 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 3,51 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej; 

3. od budowli lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej – 2% ich  

wartości. 

Przewodniczący Rady poprosił o porównanie proponowanych stawek ze stawkami górnymi oraz 

ze stawkami, jakie już uchwaliły bądź proponują sąsiednie gminy.  

 

Przedstawiona przez L .Ciesielską informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/190/2008 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2009 rok stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

H) Przed przedstawieniem kolejnego projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 

10.11.2008r, do Rady wpłynęła petycja od właścicieli firm transportowych dotycząca stawek 

podatkowych na rok 2009. Przewodniczący poprosił Magdalenę Janowicz o odczytanie ww. 

petycji (petycja stanowi załącznik nr 16 do protokołu).   
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Następnie M. Janowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. W projekcie uchwały proponuje się podwyższenie stawek 

od środków transportowych o około 4,2 % w porównaniu do stawek obowiązujących w roku 

bieżącym. 

 

Głos w dyskusji nad projektem uchwały zabrał radny Grzegorz Frąckowiak, który odniósł się do 

petycji złożonej przez transportowców z gminy Rakoniewice. Radny zauważył, że rok 2008 jest 

rokiem szczególnym dla branży transportowej. Wszystkich dotknęły podwyżki paliwa, jakie  

w tym roku miały miejsce. Wszyscy wiedzą, że kurs euro w stosunku do złotówki jest 

niestabilny. Radny powiedział, że bez przewoźników w zasadzie życie gospodarcze jest 

niemożliwe. Przypomniał, że Burmistrz informował o nagrodzie, jaką otrzymała firma Ponetex. 

Radny wyraził zdanie, że bez przewoźników tych nagród by nie było. Dodał, że przewoźnicy coś 

dla tej gminy znaczą i budują koniunkturę. Radny powiedział, że obniżenie obowiązującego 

podatku daje transportowcom szansę przeżycia kolejnych miesięcy, lat czy jeszcze dłuższego 

okresu. Poprosił radnych o zrozumienie sytuacji w momencie nadchodzącego kryzysu.    

 

Następnie głos zabrał Burmistrz Rakoniewic. Na wstępie przypomniał, że decyzja w sprawie 

stawek podatkowych należy do Rady. Powiedział, że wierzy, iż w branży transportowej jest 

trudno, a może być jeszcze trudniej, ale osobiście odnosi wrażenie, że transportowcy szukają 

oszczędności nie tam, gdzie powinni. Dalej przypomniał, że w 2004r. radny G. Frąckowiak 

wskazał, że w gminie Rakoniewice podatki są wyższe niż w gminach sąsiednich. W 2005r. 

podatki od środków transportowych obniżono w taki sposób, aby były niższe niż w Grodzisku 

Wlkp. czy Wolsztynie, a wyższe niż w Wielichowie (obecnie w Wielichowie stawki te są o wiele 

wyższe niż w gminie Rakoniewice). Dalej Burmistrz przypomniał, że stawki w latach 2006, 2007 

nie zostały podwyższone w ogóle i były na poziomie 2004 roku, natomiast na 2008 rok 

podwyższono je o stopień inflacji czyli o 3%. Obecnie na 2009 rok proponuje się je również 

podwyższyć o inflację czyli 4,2 %. Dalej Burmistrz zauważył, że od roku 2004 do 2009 budowa 

1 km drogi podrożała od 60% do 100%. Powiedział, że w dalszym ciągu podatki od środków 

transportowych w gminie Rakoniewice są najniższe w całej okolicy. Są niższe niż  

w Wielichowie, niż w Wolsztynie, Nowym Tomyślu czy Grodzisku Wlkp. Dalej Burmistrz 

powiedział, że radny G. Frąckowiak zawsze wskazywał Tarnowo Podgórne jako gminę, gdzie 
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podatki od środków transportowych są niższe. Porównano zatem stawki obowiązujące obecnie  

w gminie Rakoniewice a w Tarnowie Podgórnym. Na przykładzie firmy pana G. Frąckowiaka 

okazało się, że pan G. Frąckowiak w gminie Rakoniewice w tym roku zapłacił podatek  

w wysokości 32.202 zł, w Tarnowie zapłaciłby 47.694 zł, zatem o 15.492 zł więcej. Po 

proponowanych podwyżkach w 2009r. w gminie Rakoniewice pan G. Frąckowiak płacić będzie 

33.554 zł podatku, a w Grodzisku Wlkp. płaciłby 46.270 zł, zatem, o 12.716 zł więcej. Burmistrz 

powiedział, że rozumie transportowców, a każdy chciałby płacić jak najmniejszy podatek. 

Podkreślił raz jeszcze, że jego zdaniem właściciele firm transportowych szukają oszczędności  

w złym miejscu. Dodał, że po proponowanej podwyżce firma G. Frąckowiak będzie płacił  

o 1.352 zł więcej na cały rok (w przeliczeniu na jeden dzień jest to 3,70 zł, zatem pół paczki 

papierosów). Burmistrz stwierdził, że jeśli nie będą płacone podatki, wówczas nie będą 

remontowane, budowane drogi, a wszyscy wiedzą ile kosztuje wymiana uszkodzonych opon czy 

naprawa zepsutego resoru. Burmistrz powiedział, że przybyło samochodów, a gmina nastawia 

się, aby w najbliższych 2 latach budować drogi. Jeśli podatki miałyby być obniżane, wówczas  

w gminie nie uda się zrobić nic. Dalej zauważył, że podatki to koszty stałe i stanowią promile 

kosztów działalności. Prawdziwymi kosztami są : zakup paliwa, opon, remonty samochodów. 

Burmistrz stwierdził, że gdyby transportowcy zrzeszyli się i np. zwrócili się do firmy paliwowej, 

wówczas być może zyskaliby o wiele więcej. Tak samo z firmą sprzedającą opony itd. Burmistrz 

raz jeszcze powiedział, że rozumie transportowców, ale poprosił, aby i oni zrozumieli jego, który 

chciałby coś w tej gminie zrobić. Zdaniem Burmistrza obniżanie i tak najniższych w całej okolicy 

stawek podatkowych nie jest właściwą drogą. Dalej Burmistrz zauważył, że sami transportowcy 

najlepiej wiedzą ile środków ucieka im poprzez handel paletami. Paleta kosztuje 25 zł. Burmistrz 

stwierdził, że na pewno nie podatki gminne są przyczyną, która dołuje transportowców, a podane 

przez Burmistrza przykłady,  to tylko wierzchołek góry lodowej.      

 

Radny G. Frąckowiak powiedział, że rozumie, iż Burmistrz, jako gospodarz tej gminy, musi dbać 

o jej finanse. Dodał, że Burmistrz musi zrozumieć transportowców, którzy nigdy nie mieli 

możliwości skorzystania z takich ulg podatkowych, jakie miały inne podmioty gospodarcze. 

Zdaniem radnego jest to sytuacja niezdrowa. Zwłaszcza niezdrowa, że gdy w okolicznościach 

nadzwyczajnych transportowcy proszą o pomoc, otrzymują odpowiedź ile kosztuje paleta czy 

opona. Radny zauważył, że właściciele firm transportowych posiadają taką wiedzę. Dodał,  
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że dbają o drogi, szanują je, jednak nie będą one potrzebne, gdy nie będzie samochodów. Radny 

poinformował, że w przyszłym roku planowane są kolejne podwyżki opłat (chodzi nie tylko  

o podatek od środków transportowych ale i inne podatki, które trzeba wnosić i o wiele innych 

podwyżek). Radny powiedział, że transportowcy, zwracając się z petycją do rady, wiedzą co 

robią. 

 

Burmistrz odpowiedział, że radny nie powinien narzekać w kwestii zwolnień z podatków, 

ponieważ, gdy działał w firmie HKL, firma ta otrzymała właśnie zwolnienia z podatków.  

 

Radny zauważył, że była to firma HKL a nie jego firma.        

 

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos panu Sławomirowi Banachowi – właścicielowi małej 

firmy transportowej. Stwierdził on, że transportowcy nie uchylają się od płacenia podatków. 

Firmy płacą je różnie : po terminach, przez komorników itd. Transportowcy proszą Radę, aby 

udzieliła im jednorazowej pomocy na przyszły rok, ponieważ dla firm transportowych szykuje się 

prawdziwa tragedia.  S. Banach przypomniał, że dawniej wszyscy płacili podatek drogowy, który 

później zniesiono, a który tak naprawdę płacony jest w akcyzie za paliwo. Rząd wprowadził 

podatek od środków transportowych. S. Banach raz jeszcze zaznaczył, że transportowcy chcą 

płacić podatek, boją się tylko przyszłego roku i dlatego chcieliby, aby jednorazowo im pomóc      

 

Burmistrz zwrócił uwagę, że przez ostatnie cztery lata stawki podatku od środków 

transportowych nie były podnoszone w ogóle. 

 

S. Banach powiedział, że nie chodzi o to, aby się licytować. Dodał, że nie jest w temacie i nie wie 

nawet jakie są górne stawki podatkowe. Zauważył, że np. w firmie Ponetex, o której się dziś 

mówiło, proponują tylko 2 zł/1 km. Firma ta wcale nie jest taka dobra, a pan S. Banach ma wręcz 

złe zdanie na jej temat. Dalej S. Banach powiedział, że czyni im się wymówki na temat 

samochodów, jakimi transportowcy jeżdżą. Zauważył, że są to ich miejsca pracy. Zwrócił 

również uwagę, że samochody nie są przeładowywane, jak to się często mówi, ponieważ kary są 

tak duże, że nikt nie chce ryzykować.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że ze względu na koligacje rodzinne w tym temacie, 

niezręcznie jest mu zabierać głos w tej sprawie. Dodał, że dziwi go jednak, że pismo – petycja 

transportowców, z datą 12 października, do Urzędu Gminy wpłynęła dopiero 10 listopada br. Nie 

było czasu nawet na to, aby Komisje mogły się spotkać i przedyskutować tę sprawę.   

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz.14:10 do godz. 14:25. 

 

Po przerwie głos zabrał Przewodniczący Rady. Powiedział, że w przerwie radni rozmawiali na 

temat analizowanego projektu uchwały. Radni zdają sobie sprawę z tego, że przedsiębiorcy, ale  

i nie tylko oni, na terenie gminy są ważni, a Rada musi myśleć w kategorii wszystkich 

mieszkańców.  Dzisiejsza sesja nie należy do najprzyjemniejszych, ponieważ dotyka to budżetów 

poszczególnych gospodarstw domowych. Przewodniczący zaznaczył, że podwyżki nie są jednak 

aż tak duże, jakie mogłyby być. Stawki nie osiągnęły najwyższego możliwego poziomu.  Dalej 

Przewodniczący podziękował radnemu G. Frąckowiakowi za rzeczową, konstruktywną dyskusję, 

jaka miała miejsce podczas przerwy. Zauważył jednak, że stawki muszą być uchwalone,  

a Komisje nie mają nawet możliwości spotkania się i przedyskutowania na nowo tych kwestii. 

Przewodniczący dodał, że Radni zwrócili uwagę, że gmina, jako organ, ma wiele możliwości 

wsparcia nie tylko przeciętnego mieszkańca tej gminy, ale również przedsiębiorców. Radny G. 

Frąckowiak na spotkaniu z transportowcami na ten temat powie więcej. Samorząd i Burmistrz są 

otwarci na propozycje i pomoc transportowcom. Przewodniczący Rady raz jeszcze zwrócił 

uwagę, że podejmowane przez Radę decyzje nie są wynikiem arogancji czy złej woli, a Rada 

musi patrzeć na dobro wszystkich mieszkańców tej gminy.   

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Nad projektem 

uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 10 

radnych; przeciwko – 1 radny; wstrzymało się – 3 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/190/2008 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 



18 

 

I) Następnie L. Ciesielska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XVII/166/2004 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004r. dotyczącej 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców na terenie gminy Rakoniewice. 

Projekt uchwały przewiduje wprowadzić następujące zmiany w uchwale Nr XVII/166/2004 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004 r. dotyczącej zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców na terenie gminy Rakoniewice zmienionej uchwałą Nr 

XXVI/264/2005 r. Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004r.  

- skreślić § 4 i § 5 uchwały. 

- w § 8 dodać ust. 3 o treści: „Wartość pomocy łącznie z wartością pomocy udzielonej 

przedsiębiorcy w okresie 3 kolejnych lat poprzedzających dzień jej udzielenia przekracza 

równowartość 200 tys. euro.” 

Zaproponowano wprowadzić ww. zmiany, ponieważ intencją tej uchwały było udzielenie 

pomocy przedsiębiorcy w celu tworzenia nowych miejsc pracy na terenie gminy Rakoniewice.  

§ 4 i § 5, jako nie związane z koniecznością utworzenia nowych miejsc pracy, nie odpowiadały 

intencji tej uchwały, dlatego proponuje się dokonać ich wykreślenia. 

 

Burmistrz dodał, że jest to ograniczenie dotychczas obowiązujących ulg inwestycyjnych. 

Wyjaśnił, iż doszedł do wniosku, że jeśli przez najbliższe 2 lata tj. 2009 – 2010 nie zostaną  

w gminie wykonane drogi i inne inwestycje, to w latach 2011 – 2012 nie będzie wykonawców,  

ze względu na organizowanie EURO 2012 oraz prawdopodobnie w związku ze zmianą waluty. 

Wobec tego wprowadzane są bardziej restrykcyjne ulgi i premiowane będzie teraz tylko to, co 

jest nowe. Zdaniem Burmistrza lata 2009 – 2010 należy wykorzystać, zwłaszcza, że jest to 

początek kolejnej, unijnej siedmiolatki, a następna rozpocznie się około 2015r.  

Przewodniczący Rady powiedział, że na początku przyszłego roku radni chcieliby zorientować 

się jakie firmy korzystają z tych ulg, czy spełnione są wszelkie wymogi formalne itd.   

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXII/192/2008 w sprawie zmiany uchwały nr XVII/166/2004 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004r. dotyczącej zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców na terenie gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

J) Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2008 przedstawiła Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy.  

Najpierw Skarbnik omówiła załączniki do projektu Uchwały. Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 25.000 zł 
 

Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne gminne  

Zwiększenie dochodów o kwotę : 25.000 zł ( po zmianach 143.125 zł )  jako dofinansowanie ze środków Funduszu 

Ochrony Gruntów Rolnych realizacji zadania: „ budowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 

minimum 4 m oznaczonych w ewidencji jako obręb Stodolsko”. 

Wydatki budżetu 
Dz. 600 Transport i łączność  

Rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne   

Wydatki majątkowe zapisane w załączniku  nr 3  WPI        
Zwiększenie ogółem wydatków majątkowych o kwotę : 3.125 zł                                                                                                                

Dla zadania   „ Budowa drogi w miejscowości Stodolsko ”  w tym  zwiększenie wydatków w roku  2008 o kwotę : 

25.000 zł z dotacji z funduszy celowych ( FOGR – po zmianach 143.125 zł ) a zmniejszenie środków własnych 

gminy o kwotę : 21.875 zł  ( po zmianach udział środków własnych jest tylko z kredytu, a pozycja środki własne 0 

zł) .  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby , zał nr 2, 4 
Zwiększenie wydatków do dyspozycji rad sołeckich o kwotę : 19.500 zł , szczegółowy opis - załącznik nr 4 

Muzea  

Wydatki bieżące zał nr 2 
Zwiększenie o kwotę : 2.375 zł wydatków na wykonanie konserwacji rynien i zadaszenia na budynku muzeum. 

 

Ogółem kwota zwiększenia wydatków :  25.000 zł    

 

Załącznik  nr 3   WPI 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  

Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi   

Program „ Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Rakoniewice  ” zmienia się nakłady finansowe w 

poszczególnych latach , w 2009 – 0 zł, w roku 2010 - 0 zł, w roku 2011 – 675.000 zł środki własne i 5.100.000 zł 

środki z Unii Europejskiej, w roku 2012 – 1.200.000 zł środki własne i 5.100.000 zł środki z Unii Europejskiej .   

Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne gminne   
1. „ Budowa drogi w miejscowości Stodolsko ”  zmiana dotycząca roku 2008 opisana przy załączniku nr 3 , w roku 

2009 zmienia się źródła finansowania kwota nakładów 485.000 zł finansowana ze środków własnych. 

2.  „ Budowa dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo ( Wyzwolenia, Łąkowa, Polna, Gościeszyńska, 

Pl.Powst Wlkp)” zmianie  ulega wyłączenie nakładów inwestycyjnych planowanych na poszczególne ulice  

i oznaczenie ich jako nowego zadania, po zmianach :  
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2.1   „ Budowa drogi gminnej nr 540515 Rostarzewo Cegielsko gmina Rakoniewice ( ulic 1000 – lecia, Polna, 

Gościeszyńska) ” nakłady ogółem 630.000 zł , do realizacji w roku 2009 – środki własne. 

2.2„ Przebudowa Placu Powstańców Wlkp. wraz z łącznikiem w miejscowości Rostarzewo” nakłady ogółem 

700.000 zł realizacja w roku 2010 – środki własne. 

2.3  „ Budowa dróg ulicy Wyzwolenia i Łąkowa w miejscowości Rostarzewo „ nakłady ogółem 860.000 zł w tym w 

roku 2007 - 100.000 zł – środki własne , w roku 2008 środki własne - 310.000 zł , środki własne z kredytu  - 450.000 

zł.  

3. „Budowa drogi gminnej Terespol” zwiększenie nakładów ogółem do kwoty : 517.000 zł , zwiększenie nakładów 

w roku 2012 500.000 zł – środki własne .     

4. „ Budowa drogi gminnej ul. Żegockiego w Rostarzewie” zmiana w latach rozpoczęcia zadania z roku 2010 

przenosi się na rok 2012 .     

5.„Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa” zmienia się wartość nakładów  

w poszczególnych latach po zmianach  2009 r. – 475.000 zł , w roku 2010  - 625.000 zł wszystko jako środki własne. 

6. „ Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś PONETEX zmianie ulega wartość nakładów , zmniejsza się o kwotę  : 

380.000 zł , po zmianach 820.000 zł , realizacja 2009 r. środki własne.    

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe  
1. Dla zadania „ budowa hali widowiskowo-sportowej ( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem 

w Rakoniewicach” zwiększa się wartość nakładów ogółem do kwoty : 10.849.800 zł  w tym : w roku 2008 619.800 

zł środki własne, w roku 2009 - 7.275.000 zł środki własne, w roku 2010 -  455.000 zł środki  własne i 1.000.000 zł  

z WFOŚiGW pożyczka i  1.500.000 zł środki z totalizatora sportowego  

Dz. 926  Kultura fizyczna i sport      

Obiekty sportowe  
 „Budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie” zmiana nakładów ogółem zwiększenie do kwoty : 645.000 zł  

w  tym w roku 2009 – 345.000 zł - środki własne, w  roku 2010 – 300.000 zł  środki własne. 

 

Załącznik nr 4   - Wydatki jednostek pomocniczych gminy Rakoniewice ( sołectw) na 2008r. 
 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby    zwiększenie o kwotę : 19.500 zł 

Zmiany w planie wydatków dla następujących miejscowości: 

§ 4210 ogółem zwiększenie o : 2.000 zł dla miejscowości Gnin  zakup kuchenek gazowych na wyposażenie sali 

wiejskiej. 4270 zwiększenie wydatków na wykonanie remontów : 6.500 zł  dla miejscowości Terespol  ( remont 

instalacji elektrycznej w kuchni sali wiejskiej) oraz kwotę : 11.000 zł dla miejscowości Tarnowa na wykonanie 

remontu okien w sali wiejskiej.  

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/193/2008 w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2008 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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K) Ostatni projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice przedstawił 

Paweł Sobecki.  

W projekcie uchwały postanawia się nadać nazwę „Skwerek Gazownika” w Rakoniewicach 

placowi oznaczonemu jako część działki nr  726. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXII/194/2008 w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Pkt 8. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwsza głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Radna powiedziała, że poddaje pod 

rozważanie sprawę, która jest już przeszłością, a mianowicie chodzi budowę parkingu przy 

zespole szkolnym w Rostarzewie. Radna przypomniała, że taki parking miał powstać. Była pani 

dyrektor zespołu obiecała, że parking zostanie wybudowany. Dodała, że ten, kto zna tę szkołę 

wie, że dojazd do niej jest bardzo trudny. Radna powiedziała, że jeśli ktoś uważa, że dojazd na 

płytę boiska jest rozwiązaniem tej sprawy, jest w błędzie, ponieważ zagraża to bezpieczeństwu 

dzieci. W tym miejscu znajduje się boisko i nie wolno tam wjeżdżać, a petenci właśnie tam 

wjeżdżają. Radna poinformowała, że nowa pani dyrektor  bardzo stara się o parking, ale chce go 

wykonać tak jak potrafi tzn. bez środków. Radna stwierdziła, że w tym wieku wykonywanie 

parkingu ze szlaki nie jest dobrym rozwiązaniem. Radna zauważyła, że ludzie są właścicielami 

wspaniałych samochody, a jeśli będzie susza, te samochody takie nie będą. Radna wyraziła 

zdanie, że należy się w związku z tym zastanowić i w przyszłym roku ten parking wybudować, 

pomóc pani dyrektor, która jest pełna inicjatywy i zapału do pracy. 
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Dalej głos zabrała Izabela Cieślewicz – dyrektor zespołu szkolnego w Rostarzewie. Wyjaśniła, że 

w tej chwili szkoła nie ma innej możliwości i dlatego zdecydowała się wykonać parking ze 

szlaki. Dyrektor powiedziała, że jeśli pojawią się inne opcje, wówczas chętnie z nich skorzysta. 

Dodała, że obecnie są dwie możliwości : albo mieć chwasty po pas i nie mieć miejsca do 

parkowania, albo wykorzystać to, co ma się w chwili obecnej i wykonać parking ze szlaki. 

Dyrektor zwracając się do Burmistrza powiedziała, że jeśli tylko znajdą się środki, chętnie z nich 

skorzysta i zrobi tam inna nawierzchnię.   

Radna G. Cielecka stwierdziła, że Burmistrz zna na pewno zasady bezpieczeństwa i problem 

skażenia środowiska. Poinformowała, że dowiadywała się i wie, że szlaka jest szkodliwa. 

 

Na koniec Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniu dzisiejszym mija druga rocznica 

ślubowania na radnych tej kadencji. Podziękował radnym i życzył wszystkiego dobrego.  

 

Pkt 9. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad  XXII Sesji V kadencji Rady.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 18 listopada 2008r. 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak    

 

 

........................................ 

 

Protokolant:  

Magdalena Chojnacka  

 
 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Wniosek Burmistrza Rakoniewic o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Protokół z zebrania wiejskiego dotyczącego konsultacji w zakresie utworzenia sołectwa 

Józefin 

7. Skarga pana Bronisława Boguniewicza, zam. Przytok 62, 66 – 003 Zabór, na działalność 

Burmistrza Rakoniewic. 

8. Uchwała Nr XXII/185/2008 w sprawie uznania za bezzasadną skargi pana Bronisława 

Boguniewicza na działalność Burmistrza Rakoniewic, 

9. Wniosek ZGKMWiK w Rakoniewicach o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

10. Uchwała Nr XXII/186/2008 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków,  

11. Uchwała Nr XXII/187/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

p. Gajska),  

12. Uchwała Nr XXII/188/2008 w sprawie ustalenia miejscowości posiadających korzystne 

właściwości klimatyczne, walory krajobrazowe oraz warunki umożliwiające pobyt osób 

fizycznych w celach turystycznych, wypoczynkowych lub szkoleniowych, 

13. Uchwała Nr XXII/189/2008 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego, 

14. Propozycje stawek podatkowych od nieruchomości wraz z porównaniem z innymi gminami. 

15. Uchwała Nr XXII/190/2008 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2009 rok, 

16. Petycja w sprawie obniżenia podatku od środków transportowych. 

17. Uchwała Nr XXII/191/2008 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, 

18. Uchwała Nr XXII/192/2008 w sprawie zmiany uchwały nr XVII/166/2004 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 22 marca 2004r. dotyczącej zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców na terenie gminy Rakoniewice. 

19. Uchwała Nr XXII/193/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

2008r., 

20. Uchwała Nr XXII/194/2008 w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice. 
 

 

 


